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Plenární zasedání CCBE
poprvé v Praze
V návaznosti 
na prezidentství 
JUDr. Antonína Mokrého, 
člena představenstva 
ČAK, v Radě evropských 
advokátních komor 
(CCBE) proběhlo květnové 
plenární zasedání CCBE 
a související jednání 
pracovních výborů 
CCBE poprvé v historii 
v Praze, a to ve dnech 
16. až 18. května 2018. 

D
o Prahy se na plenární zase-
dání CCBE sjelo na 160 za-
hraničních delegátů z evrop-
ských zemí. CCBE se sídlem 
v Bruselu je nejvýznamněj-

ší evropskou advokátní organizací, která 
zastupuje milion evropských advokátů, 
a to prostřednictvím svých členů – advo-
kátních komor, celkem ze 45 ev ropských 
zemí. CCBE funguje jako spojka me-
zi Evropskou unií a evropskými národ-
ními advokátními komorami, a i proto 
je uznávána jako „hlas“ advokátní pro-
fese v Evropě. ČAK je řádným členem 
od roku 2004. 

CCBE zasedá zpravidla sedmkrát do ro-
ka, z toho dvakrát ve formě plenárního 
zasedání, v ostatních případech ve formě 

stálého výboru, který bývá co do počtu 
účastníků menší. Je zvykem, že se vždy 
jedno z plenárních zasedání koná v ze-
mi aktuálního prezidenta CCBE a toto 
zasedání bývá nejvýznamnější událostí 
CCBE s tím, že organizace (včetně do-
provodných akcí) se ujímá místní advo-
kátní komora. Letošní rok tak s ohle-
dem na prezidentství JUDr. Antonína 
Mokrého připadl na Českou republiku. 
ČAK plně podpořila uskutečnění zase-
dání CCBE v Praze a ujala se jeho or-
ganizace.

První den 16. května 2018 byl zahájen 
jednáním pracovních výborů CCBE, která 
se uskutečnila v sídle ČAK, v Kaňkově 
paláci. Zasedal zde výbor pro IT právo, 
finanční výbor, výbor pro budoucnost 

advokátní profese a advokátních služeb 
a výbor pro vzorový etický kodex. 

Následující den, 17. května 2018, po-
kračovala celodenní jednání dalších de-
seti výborů a pracovních skupin CCBE, 
a to v hotelu Sheraton, kde byla většina 
účastníků ubytována.

Paralelně po celý den probíhal třetí roč-
ník konference Innovative Legal Service 
Forum ve Slovanském domě, kde měla 
CCBE svůj vlastní panel, na kterém vystou-
pili: JUDr. Martin Maisner, člen předsta-
venstva ČAK, člen výboru pro IT CCBE 
a člen pracovní skupiny CCBE pro on-
line platformy, Petr Homoki, předseda 
výboru CCBE pro IT, Simone Cuomo, 
právní poradce CCBE, Thierry Wickers, 
předseda výboru CCBE pro budoucnost 
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advokátní profese a advokátních služeb 
a Bertrand Debosque, předseda pracov-
ní skupiny pro online platformy (na hor-
ním snímku). 

Mezi hlavní témata panelu CCBE pa-
třila např. problematika e-justice a v té-
to souvislosti Akční plán EU pro „eGo-
vernment“ na období 2016-2020 ohledně 
urychlování digitální transformace veřej-
né správy, dále problematika kybernetic-
ké bezpečnosti a související výzvy (cloud, 
rizika elektronické komunikace, důvěr-
nost komunikace, online platformy), či 
návrh nařízení Evropské komise z dub-
na 2018 ohledně elektronických důka-
zů v trestních věcech. Podrobnější infor-
mace o konferenci najdete na str. 79-80.

Po skončení pracovní části dne se účast-
níci na pozvání ČAK sešli na společen-
ském večeru v Anežském klášteře, který 
zahájil předseda ČAK, JUDr. Vladimír Ji-
rousek (na snímku s překladatelkou) his-
torickým exkurzem. Účastníkům byla též 
zpřístupněna dlouhodobá expozice stře-
dověkého umění v Čechách a střední Ev-
ropě, která se setkala s velkým ohlasem.

V pátek dne 18. května 2018 se usku-
tečnilo vlastní celodenní neveřejné ple-
nární zasedání CCBE v Národním do-
mě na Vinohradech. Mezi pozvanými 
řečníky vystoupil JUDr. Michal Bobek, 
Ph.D., generální advokát Soudního dvo-
ra Evropské unie, doc. Pavel Svoboda, 
poslanec Evropského parlamentu a před-
seda jeho výboru pro právní záležitosti, 
a v odpoledním bloku dále JUDr. Mar-
tin Šolc, prezident Mezinárodní advokát-
ní komory (IBA), a pan Wiebe De Vries, 
prezident Mezinárodní asociace mladých 
právníků (AIJA).

Na plenárním zasedání byla přítom-
na i delegace ČAK ve složení JUDr. 

PhDr. Stanislav Balík, JUDr. Eva Indru-
chová, Mgr. Alžběta Recová, JUDr. Pe-
tr Čáp a JUDr. Jiří Novák ml. (odleva 
na dolním snímku v první řadě).

Na programu jednání bylo mj. schvále-
ní stanoviska CCBE ohledně evropských 
hromadných žalob, volba členů finan-
čního výboru CCBE, Evropská úmluva 
o advokátní profesi, nový evropský legis-
lativní balíček k právu obchodních spo-
lečností z dubna 2018, Brexit a mnohá 
další témata.

Třídenní jednání bylo zakončeno slav-
nostní galavečeří v Českém muzeu hud-
by na Malé straně, kdy ve své závěrečné 
řeči JUDr. Mokrý mj. poděkoval ČAK 
za bezchybnou organizaci veškerých 
akcí. Pozitivní ohlasy byly zaznamená-
ny i z řad jednotlivých delegací – všich-
ni ohodnotili plenární zasedání v Praze 
jako jedno z nejlepších v historii. Dě-
kovný dopis prezidenta CCBE předse-
dovi ČAK i děkovné dopisy irské a ma-
ďarské delegace v CCBE uveřejňujeme 
na následující straně. 



76 WWW.CAK.CZ7676 WWWWWW CA.CA.CAK.CKK Z

BULLETIN ADVOKACIE 6/2018z Evropy a ze světa

Tato úspěšná prezentace ČAK vůči zahraniční advokátní komunitě nepochybně přispěla k dalšímu posílení pozitivního vnímá-
ní ČAK na mezinárodní úrovni jako silného a významného partnera v srdci Evropské unie. 

� JUDr. EVA INDRUCHOVÁ, Ph.D., LL.M., vedoucí odboru mezinárodních vztahů ČAK 

T ú ěš á ČAK ůči h ič í d ká í

22. května 2018

Jménem irské delegace bych chtěla poblahopřát 

odboru mezinárodních vztahů k fantastické organizaci 

plenárního zasedání CCBE v Praze, které se konalo 

minulý týden. Jednotlivá zasedání i společenské akce 

proběhly s velkým úspěchem. Bylo naším potěšením 

navštívit tak působivé prostory, ochutnat výborné jídlo 

a bavit se při poslechu úžasné hudby.

Všichni členové české delegace byli velmi přátelští 

a nápomocní! Skvěle!

Čas strávený v krásné Praze jsme si velmi užili 

a doufáme, že se sem zase brzy vrátíme.

 Děkuji mnohokrát!
 

Eva Massa,

informační úředník irské delegace při CCBE

Děkovný dopis irské delegace v CCBE

komunitě nepochybně přispěla k dalšímu posílení pozitivního vnímá-k i ě

25. května 2018

Ráda bych vyjádřila naši vděčnost za skvělou or-
ganizaci plenárního zasedání v Praze, které proběhlo minulý týden. Všechna zasedání a společenské akce byly perfektně zorganizované, moc jsme si to užili.

Vyřiďte prosím naše poděkování všem z oddě-
lení mezinárodních vztahů ČAK, kteří se podíleli na přípravě. 

Bernadett Kopár,
bruselská zástupkyně

Maďrské advokátní komory

Děkovný dopis maďarské delegace

Děkovný dopis prezidenta CCBE předsedovi ČAK

Vladimír Jirousek
Česká advokátní komora
Kaňkův palác 
Národní 16
1100 Praha 1

V Bruselu dne 23. května 2018

Vážený pane předsedo,

z titulu prezidenta CCBE bych Vám chtěl vyjádřit svou upřímnou a hlubokou vděčnost za Vaši pohostinnost a při-
vítání delegací CCBE v krásné Praze u příležitosti našeho plenárního zasedání.

Nám všem bylo velkým potěšením zúčastnit se slavnostní recepce a výstavy ve skvostném klášteře sv. Anežky 
České. S radostí jsme se zúčastnili plenárního zasedání v Národním domě na Vinohradech před tím, než jsme spo-
lečně zasedli u galavečeře, abychom zakončili naše pracovní zasedání a příjemný pobyt v Praze.

Toto plenární zasedání a společenské akce by nemohly být úspěšné bez cenné pomoci a znamenité přípravy 
odboru mezinárodních vztahů České advokátní komory.

Ještě jednou Vám děkuji jménem všech delegací CCBE, celého předsednictví a sekretariátu!
S úctou

JUDr. Antonín Mokrý,
prezident CCBE


